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1. Voorwoord 

In 2023 is het Platform Gehandicaptenbeleid Heerde (PGH) vier maal bij elkaar 

geweest om te bespreken hoe we de belangen van mensen met een beperking in 

Heerde kunnen behartigen. Het resultaat van die activiteiten is samengevat in 

voorliggend jaarverslag. 

Als zelfstandig onderdeel van de Stichting Gehandicaptenbelangen Noord-Oost 

Veluwe beziet het platform hoe we de veiligheid en toegankelijkheid voor mensen 

met een handicap in de gemeente kunnen aanpassen en verbeteren. Dit zoveel 

mogelijk in goed overleg met lokale autoriteiten en middenstand.  

Leden van het platform bekijken de bestaande situaties in de infrastructuur en doen 

suggesties voor verbetering van veiligheid en gebruiksgemak maar bekijken ook 

nieuwbouwplannen en verbouwingen om op een vroegtijdig moment voorstellen te 

kunnen indienen. 

Het platform bestaat op dit moment uit een tiental leden (vrijwilligers!) waarbij we ons 

gelukkig prijzen dat de openstaande functie van secretaris wordt ingevuld door 

Dianne de Wilde die voor ons notuleert. Door het vertrek van Gerard Adema ontvalt 

ons een lid met ervaring binnen het gemeentebestuur, een belangrijk contact dat we 

graag weer in ons midden zouden willen opnemen. 

Op de website PGHeerde.nl leest u het meest actuele nieuws en vindt u informatie 

over het platform en haar doelstellingen 

Heerde 3 april 2024 

Peter van der Togt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

4 
 

 

2. Inleiding  
 

a. Wat is het Platform Gehandicaptenbeleid Heerde? 
Het Platform is al 24 jaar actief in de gemeente Heerde. Zij bestaat uit 
enthousiaste en ter zake deskundige mensen, die zich inzetten voor de 
belangenbehartiging van mensen met een (functie) beperking. Het Platform 
functioneert geheel zelfstandig en is onderdeel van de Stichting 
Gehandicaptenbelangen Noord-Oost Veluwe. 

b. Wat is de missie van het Platform Gehandicaptenbeleid Heerde? 
De missie van het Platform is alle mensen met (functie)beperkingen 
gelijkwaardige mogelijkheden te bieden voor maatschappelijke deelname. Het 
Platform zet zich in voor iedereen, van jong tot oud met welke beperking dan 
ook. Zij allen kunnen dan ook bij het Platform terecht met zowel hun vragen 
als hun aanwijzingen ter ondersteuning van deze missie. 

c. Hoe voert het Platform Gehandicaptenbeleid Heerde die missie uit? 

Uitvoering vindt op diverse manieren plaats: 

• Via de Werkgroep BTB (Bereikbaarheid, Toegankelijkheid en 
Bruikbaarheid) wordt het Platform betrokken bij bouw- en 
ontwikkelingsplannen om ervoor te zorgen dat onder meer in openbare 
gebouwen en op straat de juiste aanpassingen worden gerealiseerd en 
voorzieningen getroffen worden voor mensen met een (functie)beperking. 

• Het Platform is met een geoormerkte zetel permanent vertegenwoordigd in 
de Adviesraad Sociaal Domein (ASD) van de gemeente Heerde. Hun taak 
is er voor te zorgen dat de belangen van mensen met een 
(functie)beperking ook in het gemeentelijke Wmo-beleid maximaal gediend 
worden. 

• Gelijkwaardige mogelijkheden voor eenieder op alle levensterreinen vereist 
een “inclusief beleid”. De VN standaard Regels geven hiervoor de richtlijnen 
aan. De gemeente gaat met haar intenties steeds meer in deze richting. 
Voor het Platform zijn het zonder meer de uitgangspunten voor haar beleid. 

• Dit leidt tot veel gespreksstof tussen het Platform en de gemeente, maar 
ook tussen het Platform en allerlei andere instanties en instituten en 
organen. 

• Het Platform signaleert ongelijkwaardige situaties voor mensen met een 
beperking en appelleert bij organen en instanties hieraan wat te doen. 

• In overleg met de gemeente Heerde wordt intensief gewerkt aan de aanleg 
van een fietspadennetwerk dat ook toegankelijk is voor scootmobiel- en 
rolstoelgebruikers. Dit vergroot tevens de aantrekkelijkheid van de 
gemeente als recreatiegemeente voor een breed publiek. 

• Het Platform Gehandicaptenbeleid Heerde krijgt voor zijn werkzaamheden 
via de Stichting Gehandicapten Belangen een jaarlijkse subsidie van de 
gemeente Heerde, 
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.       

3. Werkgroep BTB  (Bereikbaarheid - Toegankelijkheid - 
Bereikbaarheid) 

 
De Werkgroep BTB maakt onderdeel uit van het Platform Gehandicaptenbeleid 
Heerde (PGH). Zij behartigt de belangen van en voor mensen met een beperking in 
de meest brede zin van het woord. Bij knelpunten in haar werkveld, de verbetering 
van goede bereikbaarheid, toegankelijkheid en bruikbaarheid van o.a. wegen, 
pleinen, parken en (openbare) gebouwen, neemt de werkgroep contact op met de 
betreffende organisatie, veelal de gemeente. 
Het doel is de knelpunten te voorkomen dan wel op te laten lossen door de 
verantwoordelijke instantie. Daarnaast ook het bevorderen van bewustwording bij de 
betrokken instanties, organisaties en bedrijven. Bewust zijn bij alles 
wat men doet, zoals bij het ontwerpen, uitvoeren en bouwen van infrastructuur resp. 
gebouwen. Dit als doel, dat al het maakbare goed bereikbaar, toegankelijk en 
bruikbaar is voor iedereen, dus ook (inclusief) voor mensen met een beperking. 
 
Met de gemeente vindt zowel periodiek als incidenteel overleg plaats, zowel met 
betreffende medewerkers als met het gemeentebestuur. Het beste resultaat wordt 
bereikt door overleg vooraf op uitnodiging! In principe is er vier keer per jaar ambtelijk 
overleg, het zogenaamde kwartaaloverleg, waarin de nodige BTB-onderwerpen aan 
de orde komen en (voor-) besproken worden. Daarnaast wordt de werkgroep ook 
uitgenodigd voor de zgn. inloop bijeenkomsten voor informatie en inspraak over in 
voorbereiding zijnde infrastructurele werken. De werkgroep wordt gevraagd om daar 
haar BTB-advies over uit te brengen. 
 
Het streven is dat bij het ontwerp en realisatie vooraf voldoende rekening wordt 
gehouden met alle BTB-aspecten. Dat voorkomt problemen achteraf. Bovendien 
heeft een goede bereikbaarheid en toegankelijkheid niet alleen een positief effect op 
de eigen inwoners van Heerde, maar ook op bezoekers en recreanten. Al met al een 
goede uitstraling en impuls voor het toerisme in Heerde. Zo wordt Heerde ook een 
aantrekkelijker gemeente om te recreëren, voor iedereen! 
 
 

3.1. Onderwerpen die dit jaar in de Werkgroep BTB aan de orde zijn geweest. 
 

1. Vluchtweg Aldi supermarkt. 
2. Overleg 2 maart, 12 en 14 september 2023 Multi Functionele Accommodatie 

(MFA) Wapenveld. 
3. eZwayZ indoor navigatie in MFA De Heerd. 
4. Schouwen 1 augustus 2024 Raadhuis. 
5. Schouwrapport gebouw Steun- en informatiepunt (STIP) Heerde. 
6. Oversteekplaats Eperweg nabij Plus supermarkt.  
7. Akoestisch signaal en geleidenlijnen oversteekplaats Kamperweg. 
8. Toegankelijk stemmen. 
9. Parkeerplaats Eperweg tegenover Plus supermarkt. 
10. Herinrichting Wildekampseweg Wapenveld. 
11. Kwartaaloverleg met de gemeente. 
12. BTB-voorzitter Gerard Adema per 1 jan 2024 gestopt. 
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1. Vluchtweg supermarkt Aldi 
De onveilige vluchtweg naar de parkeerplaats is door Aldi supermarkt aangepast 
zodat ook mensen met een beperking bij calamiteiten en noodsituaties de winkel 
veilig kunnen verlaten.  
In het verleden hadden de regiomanagers van de Aldi al mondeling toegezegd (in 
2019 en 2022) om de vluchtweg aan te passen en te verbeteren. Door de 
vastberadenheid van BTB-voorzitter Gerard Adema is het met het sturen van vele  
brieven en mails uiteindelijk gelukt dat de Aldi hun toezeggingen in daden hebben 
omgezet. Namens de gemeente heeft wethouder Nienhuis de Aldi gewezen op hun 
maatschappelijke en morele verantwoording ten aanzien van alle klanten. Een mooi 
resultaat voor de werkgroep en PGH.   
 

 
 
Afbeelding 1; Onveilige vluchtroute bij Aldi Supermarkt is aangepast. 

 

2. MFA Wapenveld 

Op 2 maart 2023 hebben Gerard Adema, Simon Remmers en Gerrit Zwerus een 
overleg gehad met Marleen Grobbee (gemeente Heerde) over de toegankelijkheid 
van MFA Wapenveld. Er zijn aanbevelingen gedaan om de toegankelijkheid van het 
MFA te vergroten zoals o.a. een geleidenlijn aanleggen in een rechte lijn naar de 
hoofdingang, automatische schuifdeuren i.p.v. draaideuren bij de hoofdingang, 
vluchtroutes drempelloos met vlakke uitloop, constaterende bewegwijzering, laag 
gedeelte balie/receptie/bar, zitplaats voor rolstoelers in de hal met zicht op de 
sporthal, etc. Er is afgezien om de tribune op de eerste verdieping toegankelijk te 
maken voor mensen met een hulpmiddel. Door regelgeving (brandveiligheid) in het 
bouwbesluit en bouwtechnisch redenen was het praktisch moeilijk realiseerbaar en 
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zouden bij calamiteiten zeer onveilige situaties kunnen ontstaan voor mensen met 
een beperking. 
Op 12 september hebben Gerard Adema en Gerrit Zwerus een tweede overleg op 
het gemeentekantoor gehad met Marleen Grobbee (gemeente Heerde), architect 
Eric Eisma en projectmanager Patrick Bakker (beide BDG Architecten). De 
aanbevelingen van 2 maart 2023 zijn grotendeels verwerkt in de nieuwe 
ontwerptekeningen. De gebruikte materialen en kleuren voor de inrichting zijn een 
punt van aandacht. Uit eigen onderzoek van de werkgroep blijkt dat de 
contrastwaarden van vloeren, wanden, deuren en nummering niet voldoen voor 
mensen met een visuele 
beperking. Deze bevindingen zijn via Marleen Grobbee (gemeente) kenbaar gemaakt 
aan de architect.  
 

 
 
Afbeelding 2; Kleurgebruik inrichting MFA Wapenveld met minimaal contrast. 

 

Op 14 september 2023 hebben Simon Remmers en Gerrit Zwerus via een 
teamsmeeting overleg gehad met Lex van Waarden (Van Waarden Ontwerp&Advies) 
over de invulling van het huisartsen gedeelte. De bevindingen en aanbevelingen van 
de werkgroep worden grotendeels overgenomen. Onze aanbeveling om 
automatische schuifdeuren toe te passen i.p.v. automatische draaideuren met  
bedieningsknop voor de ingangen van praktijk en apotheek wordt vanwege 
bouwtechnische redenen niet gehonoreerd. Van onze zijde gezien als een 
conservatieve en gebruikersonvriendelijke oplossing. 
 
3. eZwayZ 
Na de voorlichting op 21 december 2022 is het wachten op een offerte voor de 
implementatie van eZwayZ vanaf beide ingangen van MFA Heerde, nl de Marktstraat 
en de Griftstraat. De app eZwayZ is een indoor navigatiesysteem om digitaal de weg 
te vinden voor o.a. blinden- en slechtzienden binnen openbare gebouwen. Streven is 
om dit systeem toe te passen in de MFA’s van Heerde en Wapenveld.  
Op 15 augustus 2023 is van Marleen Grobbee (gemeente) de eerste offerte 
ontvangen voor het navigatiesysteem eZwayZ van De Heerd. Op 23 november is 
een twee en bijgestelde offerte ontvangen. De werkgroep zal haar bevindingen 
kenbaar maken aan de gemeente na eerst dit voorgelegd te hebben aan de leden 
van PGH. Wordt vervolgd. 
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4. Schouw Raadhuis  
Het Raadhuis is na de uitgevoerde renovatie opnieuw aan de hand van een eigen 
opgestelde schouwlijst geschouwd door leden van de werkgroep. Hierna zal er een 
uitgebreide rapportage worden opgesteld over de verbeterpunten van de 
toegankelijkheid. Aan de hand hiervan wordt beoordeeld of het Raadhuis goed 
toegankelijk is en het vignet Waardering voor Toegankelijkheid (WvT) ontvangt.  
Er zal een foto-pers moment plaatsvinden met de officiële overhandiging van het 
schouwrapport en vignet WvT aan de wethouder.  
 

 
 
Afbeelding 3; Raadhuis Heerde na renovatie opnieuw geschouwd. 

 

5. Schouwrapport STIP-gebouw 
Het definitieve schouwrapport van het STIP-gebouw is aangeboden aan beheerder 
Paul Harmsen. Op 16 augustus 2023 is het schouwrapport toegelicht door Simon 
Remmers en Gerrit Zwerus. De genoemde verbeterpunten in het rapport worden 
door de gemeente aangepast alvorens het foto-pers moment met de officiële 
uitreiking van het rapport en vignet WvT aan wethouder Van Ommen zal 
plaatsvinden. De aanbeveling om varkensruggen aan te brengen op de 
parkeerplaats langs de straat wordt niet overgenomen door de gemeente. Als reden 
wordt aangegeven dat het een uitzonderingssituatie betreft, dat het voetpad niet 
volledig wordt geblokkeerd en dat het minimaal 90 cm breed is volgens de richtlijn. Er 
is volgens de gemeente geen verkeerskundig probleem aanwezig. Mede wordt 
vermeld dat varkensruggen in het onderhoud lastig schoon te houden zijn. De 
werkgroep heeft zich neergelegd bij deze beslissing. 
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Afbeelding 4; Overhellende geparkeerde auto’s bij het STIP gebouw belemmeren het voetpad.  

 
 

6. Oversteekplaats Eperweg nabij Plus supermarkt 
De werkgroep heeft de gemeente gewezen op een door voetgangers en fietsers 
gecreëerd en verhard olifantenpaadje aan de Eperweg nabij de Plus supermarkt. Bij 
deze oversteekplaats is er geen zicht op aankomend autoverkeer vanuit de 
Brinklaan, waardoor dit tot levensgevaarlijke situaties kunnen leiden. 
Er is toegezegd door de gemeente om de verharding van dit olifantenpaadje 
ongedaan te maken, het in te planten met struiken en te voorzien van een hek.  
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Afbeelding 5; Ontstane olifantenpaadje aan de Eperweg is onveilig. 

 

7. Akoestisch signaal en geleidenlijnen oversteekplaats Kamperweg 
Simon Remmers van de werkgroep heeft in 2022 bij de gemeente aandacht 
gevraagd voor het ontbreken van een akoestisch signaal bij de 
stoplichtoversteekplaats aan de Kamperweg. De gemeente heeft inmiddels een 
akoestisch signaal aangebracht en de oversteekplaats voorzien van noppen en 
geleidenlijn tegels.  
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Afbeelding 6; Akoestisch signaal en geleidenlijnen bij oversteekplaats Kamperweg 

 

8. Toegankelijk stemmen 
In het kwartaaloverleg met de gemeente heeft de werkgroep wederom aandacht 
gevraagd om minimaal één stemlokaal in te richten voor visueel beperkten met een 
stemmal en soundbox. Vanwege de hoge financiële investering voor de aanschaf en 
gebruik van een stemmal had het College in 2021 besloten om deze niet aan te 
schaffen. Ook een toenadering met buurtgemeenten voor gezamenlijke aanschaf 
had  niets opgeleverd. Simon Remmers heeft contact opgenomen met Rianne van 
de Veen (gemeente). Besloten is door de gemeente dat er voor de verkiezingen van 
22 november geen stemmal komt, maar dat het probleem wel aan de nieuwe 
burgemeester zal worden voorgelegd. Wordt vervolgd.  
 

9. Parkeerplaats Eperweg tegenover Plus supermarkt  
Simon Remmers heeft bij de gemeente gemeld dat geparkeerde auto’s op de 
parkeerplaats aan de Eperweg de stoep belemmeren voor de voetgangers. Als 
reactie geeft de gemeente aan dat de parkeerplaatsen aan de richtlijnen voldoen en 
dat het een uitzonderingssituatie betreft. Derhalve wordt aangegeven dat ze niets 
kunnen doen.  
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Afbeelding 7; Geparkeerde auto’s versperren het voetpad.  

 

10. Herinrichting Wildekampseweg Wapenveld 
Simon Remmers heeft contact gehad met Jacco Schuurman (gemeente) over de 
geleidenlijnen. Deze worden aangelegd zoals aangegeven.  
 

11. Kwartaaloverleg met gemeente 

Op de 31 januari, 30 mei, 25 juli en 31 oktober 2023 heeft er een kwartaaloverleg 
plaatsgevonden met de gemeente. Bij dit overleg over actuele onderwerpen over 
toegankelijkheid waren aanwezig Ties Buimer en Marleen Grobbee namens de 
gemeente en Simon Remmers, Henk van der Wal, Gerard Adema en Gerrit Zwerus 
van de werkgroep. 
 

12. BTB-voorzitter Gerard Adema gestopt 
Gerard Adema is per 1 januari 2024 gestopt als voorzitter van de werkgroep i.v.m. 
verhuizing naar Apeldoorn. De werkgroep is hem zeer dankbaar voor zijn jarenlange 
inzet en werk voor PGH en BTB-werkgroep. In zijn periode als voorzitter zijn veel 
resultaten bereikt om de toegankelijkheid in de gemeente uit te breiden. Ook zijn 
vasthoudendheid werd zeer gewaardeerd bij belangrijke onderwerpen zoals de 
beperking van hoge kosten voor de invalidenparkeerkaart en recent de jarenlange 
strijd met Aldi supermarkt, die uiteindelijk heeft geleid tot aanpassing van de 
onveilige vluchtweg.  
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4. Adviesraad Sociaal Domein (ASD) 

In augustus 2022 is Jan Oosterbroek in de adviesraad sociaal domein gekomen 

namens PGH.  

In oktober 2022 is er een kaderdocument gekomen van de gemeente Heerde met 

een aantal speerpunten. Het is de bedoeling om van kaderdocument naar 

uitvoeringsprogramma's te gaan. 

In maart 2023 heeft de gemeente ons het uitvoeringsprogramma toegestuurd met de 

vraag om hier advies over te geven. 

Vervolgens hebben wij dit gedaan op sommige punten. Het is nu afwachten hoe het 

er verder mee gaat. 

Op 21 maart is er nog een teammeting geweest tussen verschillende gemeente over 

de nieuwe aanbestedingen betreffende scootmobielen en WMO hulpmiddelen. Deze 

contracten lopen in oktober 2024 af. 

 

5. Werkgroep PR & Communicatie 

De werkgroep PR & Communicatie heeft zich in 2023 vooral bezig gehouden met het 

onderhoud van de website en het verzamelen van informatie voor het jaarverslag.   

Daarnaast heeft de werkgroep een “smoelenboek” samengesteld.                             
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6.Bestuurssamenstelling In 2023  

   

Naam  Functie 

 Mevr. D. de Wilde   notuliste 

 (Dianne)     

Dhr.P. van der Togt   Voorzitter PGH 

 (Peter)     

Dhr. C. de Blok   2e voorzitter; PR & C 

 (Kees)     

Mevr. G. Popping     2e secretaris 

 (Gré)    Werkgroep BTB  en PR&C 

Dhr. G.J. Zwerus     Werkgr. BTB, PR&,Website 

 (Gerrit)     

Mevr. G.Bredewoud     lid 

 (Gonnie)     

Dhr. S. Remmers    Werkgr. BTB 

 (Simon)     

Dhr. J. Oosterbroek    Adviesraad Soc. Domein 

 (Jan)     

Dhr. H.J. van der Wal    Werkgr. BTB 

 (Henk)     

Dhr. G. Adema (Gerard)    Werkgroep BTB (vz) 

 (Gerard)     

Dhr. E.J. Muntinga (Bert)  Werkgroep PR&C 

      

Werkgroep BTB Werkgroep Website Werkgroep PR & Comm. 

      

Gerard Adema Gerrit Zwerus Gré Popping 

Gerrit Zwerus Bert Muntinga Bert Muntinga 

Henk van der Wal  Kees de Blok 

Gré Popping Adviesraad Soc. Domein Gerrit Zwerus 

Simon Remmers Jan Oosterbroek  


